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S’inicia la reunió a les 12.05 h d’acord amb la convocatòria del 16 de juliol de 
2020, que fixava el següent  

ORDRE DEL DIA: 
 

1. Informe de Direcció 
2. Informe de la Comissió d’Estudis 
3. Aprovació, si escau, de la proposta de POD per al curs 2020-21 
4. Aprovació, si escau, de la proposta de renovació de professors 

associats per al curs 2020-21 i de la proposta de contractació de 
professors associats per al curs 2020-21 

5. Aprovació, si escau, de la VENIA DOCENDI del personal en formació 
per al curs 2020-21 

6. Aprovació, si escau, de la col·laboració en jornades durant l’any 
2020 

7. Nomenament, si escau, de membre del Comité científic de QF 
Estudis lingüístics (llengua) 

8.       Aprovació, si escau, de permisos 
9. Altres qüestions 
10. Torn obert de paraula 
 
 

1. Informe de Direcció 

Abans de començar, el director expressa el seu desig que tothom es trobe bé i que aviat 
puguem descansar, perquè ho necessitem. Destaca també que no hi ha punt d’actes, perquè 
esperem aprovar-les totes en una reunió posterior presencial. 

Comença l’informe amb el repàs de les últimes novetats en relació amb tot el que hem 
aprovat al llarg dels darrers mesos.  

Primer, informació sobre les places:  

• Hi havia una plaça de d’Àrab, per la jubilació d’Ana Labarta. Vam demanar 
deixar-la com a vacant, però des del Rectorat la van convertir en una plaça 
d’ajudant doctor. Vam consultar amb l’Àrea i vam veure que això només 
significava avançar la renovació un any, de manera que no era realment un 
inconvenient. Ara la plaça ja està convocada i hi ha una candidata. Es resoldrà 
abans de l’inici del curs, si tot va bé. I significarà que enguany, temporalment, 
l’Àrea tindrà superàvit. 

• Hi havia també una plaça de titular d’universitat, a càrrec de la plaça d’Andreu 
Sentí. Ja ha estat aprovada i publicada al BOE, de manera que és possible que el 
concurs siga al setembre o a l’octubre.  

• Finalment, hi havia la sol·licitud d’una plaça de professor contractat doctor a 
càrrec de la Plaça de professor associat 2275, ocupada pel professor Josep 
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Izquierdo. La nostra proposta no va eixir endavant, perquè no tenim un dèficit 
suficient. 

Segon, vam aprovar la plaça de professora honorària de Carme Barceló, que ja ha passat 
per Consell de Govern. Enguany, a més, anirà endavant la proposta de Medalla de la UV 
per a Rodolf Sirera, que es va proposar la primavera del 2018 i l’any passat havia quedat 
paralitzada. Finalment, en aquesta línia de reconeixements, la professora Maria Josep 
Cuenca va rebre al març la creu de sant Jordi, que justament es lliura avui. Aprofitem 
aquest Consell per felicitar-la. 

Tercer, normalment en el darrer consell del curs, aprovem la Memòria d’investigació, que 
enguany va més lenta, i la Memòria de docència, que no està feta encara. Per tant, 
s’aprovaran més endavant. 

Quart, ha eixit la convocatòria de les beques de col·laboració. En tenim una i sembla que 
enguany sí que n’ hi haurà propostes. La professora R. Cantavella ha animat els estudiants a 
demanar-la. Fins a la segona setmana de setembre hi ha de termini per a presentar els 
projectes al Departament.    

Finalment, el director comenta que en aquest període han faltat el pare del professor L. 
Polanco i la mare de la professora J. Todolí, a més del professor Germà Colón, Honoris 
causa per la nostra universitat, i el professor Joan Julià, de la Universitat de Lleida. A tots 
ells, se’ls va traslladar el condol del Departament. DEP. 

 
2. Informe de la Comissió d’Estudis 

El director explicita que, per fer-ho més breu, informarà ell mateix sobre les diverses 
qüestions de la Comissió i, si es deixa alguna qüestió, podran afegir-la els membres de les 
CAT. 

Pel que fa al final de curs, considera que, malgrat les dificultats, s’ha tancat 
satisfactòriament ateses les circumstàncies. Així, per posar un exemple, comenta que, els 
membres de la Comissió del TFG estan molt contents, perquè, dels tres últims anys, aquest 
és el que ha donat un major percentatge de presentats i, previsiblement, d’aprovats. 

Respecte del pròxim curs, informa de diversos punts:  

• En Periodisme han canviat el pla d’estudis i ara la nostra assignatura es farà 
en primer curs. Això significa que enguany tindrem dos grups, el de primer i 
el de segon. Les dues del segon quadrimestre.  

• És possible que Retòrica, en el Grau d’Història, tinga un segon subgrup. Ho 
sabrem al setembre, una vegada feta la matrícula. 

• Sobre el Màster d’Assessorament, segueix en marxa el nou, al qual vam 
donar el vistiplau. El director aprofita per agrair el treball dels membres de 
la Comissió. Pel que fa a l’antic, es programa el segon curs, amb les 
assignatures de Pràctiques, Formació investigadora i TFM. Les dues primeres 
estan en l’aire, perquè potser obligaran els estudiants bé a fer Pràctiques, bé a 
fer Formació investigadora. Caldrà veure el que diu Rectorat.  
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• Quant al Grau en Filologia Catalana i als de la Facultat, en primer curs es 
farà una docència presencial, amb tots els estudiants, en les aules grans. 
Sembla que és el que han decidit totes les universitats. En els altres cursos, 
s’ha proposat, aprovada per les CAT, una docència híbrida: la meitat dels 
estudiants assistiran presencialment una setmana i l’altra meitat la setmana 
següent. Els estudiants que no estiguen a l’aula seguiran la classe en línia des 
de casa. No necessàriament amb càmera, sí amb so. El professorat també 
podrà, si vol, fer explicacions a partir de material compartit, com ara un 
Power Point. Deganat ha dit que hi haurà els mitjans i, de fet, aquesta és la 
proposta que la Facultat va fer a les CAT com a viable i que la CAT de 
Filologia Catalana va assumir.  

 
Abans de donar la paraula als representants de les CAT per si volen afegir alguna cosa, el 
director remarca que la CAT va assumir l’única proposta que es va presentar com a viable, 
independentment que ens agrade més o menys, ja que, en aquest punt, no tenim gran cosa 
a dir, atès que depenem d’una instància superior.  
 
El professor J. Ribera, pren la paraula per dir que es veu en l’obligació de manifestar (i 
demana que conste en acta) el seu disgust per la gestió que s’està fent de tota la informació, 
de com s’ha fet treballar en les CAT, en les coordinacions de Grau i en les coordinacions 
de curs. I afegeix que està arribant a uns límits en què no pot més i que si tot açò s’allarga i 
continua gestionant-se com s’està gestionant, el Consell haurà d’anar pensant en una 
persona per a substituir-lo com a coordinador del Grau. Explicita que no està presentant la 
seua dimissió, però sí avisant que està a punt de fer-ho.  

El director intervé per a dir que en tot es va dia a dia. I que, certament, se’ns dona una 
determinada informació de les coses a fer, se’ns demana un determinat treball a partir 
d’aquesta informació  i després, vista la proposta de docència híbrida de la Facultat, es veu 
que no calia haver fet tot aquell treball que se’ns havia demanat. Per tant, era tan fàcil com 
haver fet abans la proposta híbrida d’entrada. D’altra banda, també van dir que deixarien 
més temps per tancar les aplicacions de les guies docents, però sembla que les van tancar 
ahir. Amb tot, el director confia que, amb el descans de les vacances, el professor Ribera 
recapacite i no ens abandone com a coordinador del Grau, tasca que porta anys fent de 
manera excel·lent.     

El professor Ribera torna a prendre la paraula per afegir que les coses s’estan gestionant 
d’una manera que ens obliga a doble estrès i doble feina. Informa que la plataforma de les 
guies continua oberta, tot i que ahir va sorprendre la urgència amb què avisaven que la 
tancaven quan en la reunió de les CAT havien dit que donaven uns dies més. El professor 
Ribera acaba dient que està cansat i que només volia manifestar el seu disgust en la manera 
de gestionar la situació, tot i que entén els problemes a què ha hagut d’enfrontar-se l’equip 
deganal.  

El director, el professor J. Jiménez, agreix la intervenció del professor Ribera.     

 
3. Aprovació, si escau, de la proposta de POD per al curs 2020-21 
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Abans d’entrar en el POD, el director comenta que si el nom d’algun professor o 
professora és incorrecte (com alguns li han fet saber) en el full de la informació sobre 
dedicació, poden cridar a PDI i parlar amb David Moreno, perquè facen la correcció 
corresponent. Abans de valorar el POD, el director també vol agrair públicament el treball 
de Maria Iborra, que ha fet un full excel excel·lent, que ens ha ajudat molt a tancar 
l’assignació de tasques. 

El director informa dels criteris per a l’elaboració del POD: amb la càrrega que tenim, 
podríem haver cobert tota la docència si haguérem previst tenir 38 TFG, com enguany, i el 
mateix nombre d’estudiants en pràctiques. Però el pròxim curs hi haurà més TFG, uns 
50/52, més els treballs de pràctiques. Podríem haver cobert tota la docència i haver assignat 
menys TFG dels previstos, però aleshores hauríem de canviar tot el POD al setembre. Per 
això, s’ha preferit cobrir els TFG i, seguint les indicacions de la Universitat, tot el primer 
quadrimestre. 

Això ens deixa algunes assignatures del segon sense cobrir ara però que previsiblement es 
cobriran sense problemes: 

• Les assignatures que farà l’Ajudant doctor en l’Àrea d’Àrab, que no són un 
problema, perquè la plaça eixirà abans del setembre.  

• L’assignatura de Periodisme de primer, que cobrirem, amb professors 
associats, al setembre. 

• Dos crèdits de l’optativa Traducció espanyol-català, del Grau en Filologia 
Catalana, que no cobrirem de moment, en espera de la resolució de les 
beques que tenim pendents, però que cobriria, si calgués, el professor A. 
Sentí.  

• 7 crèdits del grup del segon quadrimestre de llengua catalana, que podríem 
cobrir hui mateix. El director indica que ho explicarà en el següent punt. 

• Alguns serrells en els TFM, però això és variable i s’haurà de corregir 
necessàriament més endavant. 

Com que no hi ha cap pregunta sobre el POD del curs 2020-2021, es procedeix a la votació 
i queda aprovat per unanimitat. 
 
4. Aprovació, si escau, de la proposta de renovació de professors associats per al 
curs 2020-21 i de la proposta de contractació de professors associats per al curs 
2020-21 

El director reprèn el tema de la jubilació de la professora A. Labarta i recorda que ja s’ha 
tret a concurs la plaça. Afegeix que, en l’Àrea de Català, teníem la plaça d’incidències de la 
professora J. Todolí i la vacant del professor A. Saragossà. Continua explicant que, amb 
això i la desaparició del Màster, pensàvem que les necessitats serien menors i que es 
podrien cobrir amb els professors associats que ja tenim, amb una reducció de la càrrega 
docent. Però hi ha hagut novetats i tindrem un dèficit considerable:  

• Per una banda, hi ha l’activació d’Infermeria, el desdoblament d’Estilística de 
del Grau en Traducció i el desdoblament, pel canvi dels plans d’estudis, de 
l’assignatura de Periodisme.  
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• Per una altra, hi ha una reducció per sexenni de transferència i una altra 
d’esperable per sexenni ordinari, i possiblement un augment dels TFG.  

• Amb això estaríem mes o menys igual que l’any passat, però hem d’afegir 
que el professor Lluís Polanco s’ha prejubilat. Encara no és oficial, però 
serà així i, de fet, el seu nom ja no apareix a la llista de dedicació del 
Departament. 

El director comenta que, com que calia avançar en aquests temes, la Junta Permanent va 
aprovar renovar els associats de l’any passat, amb ampliació, i també els criteris per a 
cercar-ne de nous. Ara el Consell ha de ratificar, per passos, les diferents propostes de la 
Junta: 

• La renovació dels 4 associats.  
• L’assignació de tasques, que tots els professors associats han acceptat: Adrià 

Martí, 180h, que impliquen completar els grups que feia ja l’any passat amb 
Lluís Polanco; Josep Izquierdo passaria a 15 crèdits, amb 3 TFG afegits; 
Gonçal López-Pampló, 12 crèdits, amb 3 TFG afegits; Santi Vallès, es 
quedaria amb 6 crèdits, com estava.  

El Consell aprova per assentiment aquestes dues propostes de la Junta. El director continua 
exposant altres punts tractats i/o aprovats en la Junta: 
  

• Amb el que ens quedava per cobrir, es va aprovar cridar els professors 
Maite Munar i Alexandre Berenguer, que havien actuat com a substituts 
l’any passat. Ens van dir que no podrien impartir Llengua catalana, però que 
al setembre, quan saberen els seus horaris, potser podrien assumir 
l’assignatura de Periodisme. Com que és de segon quadrimestre, al setembre 
els tornarem a telefonar per confirmar-ho. 

• Vam telefonar a Vicent Moreno, que pot completar les llengües catalanes 
del primer quadrimestre, amb 12 crèdits. 

• Vicent Moreno també té disponibilitat per a completar els 7 crèdits del grup 
del segon quadrimestre de llengua catalana. Tindria 180h en total i tindríem 
coberta tota la Llengua catalana. 

El Consell aprova també per assentiment aquests dos darrers punts aprovats prèviament 
per la Junta. El director diu que es prepararan immediatament els contractes.  

El professor A. Martí-Badia, que està acreditat com a Ajudant Doctor i Contractat Doctor, 
intervé per plantejar un dubte relacionat amb la jubilació del professor L. Polanco: si, ateses 
les necessitats de tot el curs i el vinent, hi hauria la possibilitat de convocar una plaça 
d’Ajudant doctor el pròxim curs. El director respon que ara mateix no n’hi ha possibilitats, 
però que ens haurem de reunir al llarg del curs que ve, parlar sobre el tema i començar a 
traure places. Per tant, enguany passarem com estem i ens ho plantejarem per al curs 2021-
22.   
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5. Aprovació, si escau, de la VENIA DOCENDI del personal en formació per al curs 
2020-2021 

El director informa que l’aprovació de la VENIA DOCENDI dels becaris Àngel Cano, Pau 
Martín i Maria Saiz, ja està implícita en l’aprovació del POD. Tots estan a 60 hores per 
curs. Àngel Cano en farà 24 perquè només estarà uns mesos, els de l’ampliació de la seua 
beca pel Covid.  

El Consell aprova aquesta proposa per assentiment.  

El director comenta que el cas de Manel Badal és diferent. En fa 60h + 20h: 60 del període 
de la seua beca, que es tanca el 14 de desembre, i 20 més pels mesos de l’ampliació de la 
seua beca pel Covid. Per tant, no fa més hores que els altres sinó que té un període de beca 
diferent i la seua VENIA DOCENDI s’aprova a finals d’any. 

El Consell també aprova aquesta proposa per assentiment.  

 
6. Aprovació, si escau, de la col·laboració en jornades durant l’any 2020 

El director comunica que el Consell ha de donar el vistiplau al Congrés Virtual Internacional 
Proscrits, marginats i minories a la Corona d’Aragó (ss. XV-XVIII). No demanen col·laboració 
econòmica, només que hi apareguem com a col·laboradors. Puntualitza que, en realitat, ja 
hi som, perquè ja va donar el vistiplau per a no haver de celebrar un consell per això 
només. També té el vistiplau de la Junta Permanent i cal donar el vistiplau final. El director 
dona la paraula al professor V. J. Escartí per si vol dir alguna cosa més. El professor Escartí 
comenta que ja es va enviar la informació a tots els membres del Departament, que hi 
participen diverses universitats i que ja s’han presentat unes 50 propostes. També afegeix 
que si algun professor del Departament vol participar-hi que li ho comunique.  

El Consell aprova la col·laboració del Departament per assentiment.  

 
7. Nomenament de membre del Comité científic de QF Estudis  l ingüís t i c s  

El director indica que, com que ha faltat el professor Germà Colón, que era el nostre 
representant en el comitè científic de QF Estudis lingüístics, cal proposar un nou membre.  
Afegeix que encara no s’ha comentat i considera que es pot delegar en la direcció perquè 
ho tanque amb el vistiplau de les àrees. Pregunta si el Consell té algun suggeriment i els 
professors Casanova i Ribera proposen algunes persones que serien adequades. Es decideix 
fer un llistat amb totes les propostes i decidir-ho.   
 
8. Aprovació, si escau, de permisos 

No hi ha permisos a aprovar.  
 
9. Altres qüestions 

El director informa que s’ha eliminat el requisit de la Capacitació per a la docència en 
valencià i que ara el que es demana és un nivell C1, de manera que s’acaba el sistema per 
obtenir la capacitació amb assignatures del Departament. Amb tot, els estudiants 
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matriculats encara poden fer la prova en la convocatòria de setembre, que serà la darrera 
que fa el Departament.    

 

10. Torn obert de paraula 

El professor Andreu Sentí pren la paraula per comentar dos temes. En primer lloc, informa 
que, dins de les campanyes de promoció del Grau, a més dels vídeos, ell mateix i la 
professora Gemma Lluch, juntament amb alguns estudiants, han fet la presentació dels 
estudis en Instagram i ha tingut més de 700 visites. A més, dins de les accions de la 
Facultat, també s’han fet vídeos de promoció dels diversos graus; enguany s’ha fet un vídeo 
amb alguns estudiants i els professors Jesús Jiménez i Gemma Lluch. Això completarà els 
vídeos ja vistos. El director intervé per a donar les gràcies a tots el membres de la Comissió 
de promoció del Grau i desitjar que la promoció tinga tant d’èxit com l’any passat i es 
cobrisquen totes les places.  El professor Miquel Nicolàs se suma a les felicitacions als 
professors G. Lluch, A. Sentí, E. Miralles o J. Ribera. El professor J. Ribera agraeix a la 
professora Miralles i al professor Sentí que ho hagen fet tan bé.  

El segon tema que comenta el professor Sentí és que ha fet una sol·licitud a l’Entreu, a la 
Facultat i també a Rectorat perquè es prenguen mesures per a reduir la burocràcia en les 
actes. I vol animar el Departament perquè es faça de manera oficial. El director informa 
que ho han estudiat els Serveis Jurídics i sembla que hi ha algun tipus de qüestió jurídica 
que ho impedeix. El professor Ribera considera que adduir qüestions jurídiques en aquest 
tema, quan ens han obligat a donar acte de fe d’uns exàmens dels quals no tenim garanties 
perquè no sabem qui els ha fet realment, és irrisori. Per a la professora Maria Josep Marín 
resulta incomprensible que, una vegada signades electrònicament les actes, el professorat 
haja d’anar al Departament per agafar el paper d’actes, imprimir-les, firmar-les manualment 
i baixar-les a la Secretaria de la Facultat. Afegeix que, si hi ha impediments legals, la 
Universitat els ha de solucionar al més aviat possible.  

El professor Casanova dona l’enhorabona pels vídeos de promoció, però creu que, potser 
per a l’any que ve convindria fer una campanya diferent de la de la UA, ja que en la seua 
opinió, el nivell dels estudiants de la UA que hi apareixen és millor que els de la UV i això 
pot provocar que alguns estudiants de les comarques centrals vagen allà a estudiar en lloc 
de vindre la UV. El director comenta que, en realitat, els vídeos no són d’una universitat o 
una altra sinó de la Conselleria i que si la UV no hi aparegués no tindria vídeo de promoció. 
Afegeix que no li sembla preocupant que els estudiants cursen el Grau de Català a la UA en 
lloc de fer-ho a la UV.    

El professor Ribera intervé per dir que al punt de l’informe ha estat caut i ha decidit callar 
coses però que pensa que el Consell té dret a saber i que conste en acta com han anat 
segons quines qüestions i la feina que han fet les CAT, els coordinadors de curs i ell mateix. 
Comenta que està molt desinflat i no té ganes de guerrejar però que s’ha de saber que “a 
l’abril ja ens van fer repetir feina per voler avançar-se al que havia d’arribar: fitxes addenda 
que ens van portar de cap i ens van fer fer doble o triple feina. Ara, tot i que ho intuíem, 
hem estat 15 dies, des de la reunió de la CAT (no l’última) de subcomissions permanents de 
la CAT per preparar el procés de verificació de les guies”. Afegeix que des d’aleshores ha 
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intentat quatre vegades que li donaren instruccions (els intents estan gravats en whatsapp) 
sense aconseguir-ho i que van arribar a la reunió sense saber-ne encara res. Afegeix que 
comprèn que l’equip deganal estiga pendent del que es decideix en altres esferes, però 
considera que és inadmissible fer fer una feina de 15 dies amb les fitxes addenda per arribar 
a la reunió i que això no haja servit de res. Considera també que, ell, com a coordinador del 
Grau, ha de cuidar dels seus coordinadors de curs i aprofita per donar les gràcies als 
professors Gemma Lluch, Assumpció Bernal, Ferran Carbó i Ramon Rosselló. Continua 
dient que és inacceptable que per rebre una resposta tan simple com dir que no en saben 
res s’haja hagut de fer la pregunta fins a quatre vegades sense rebre cap resposta a temps.  
La professora Lluch intervé per dir que cal donar les gràcies al professor Ribera perquè el 
treball ha estat molt difícil i que al setembre caldrà revisar la reducció de crèdits de la 
coordinació del Grau, atès que estem en un moment diferent. I dona les gràcies també a la 
Direcció del Departament i a tots els coordinadors de curs.  

A continuació pren la paraula el professor Casanova per dir que ha sigut molt dura la 
jubilació del professor Polanco. Considera que és molt difícil formar una persona i més 
encara en Sociolingüística. I pregunta què es podria haver fet per donar-li un caliu perquè 
una cosa així no torne a passar.  

El professor Rafael Roca vol adreçar-se al professor Ribera per la feina feta i explicita que 
té tota la seua solidaritat. Explica que l’equip deganal també és víctima dels daltabaixos i 
canvis de criteri. Afegeix que, tot i que no ha seguit tot el procés de les guies en concret 
perquè no formen part del treball corresponent al seu càrrec, creu que el que el professor 
Ribera ha parlar amb la degana, demanar-li una conversa i aclarir la situació. El professor 
Ribera respon que sí, que vol baixar el to, i que ahir va aconseguir parlar amb ella, i que la 
seua intenció amb aquesta intervenció dura no és carregar contra la gestió de la degana 
únicament sinó que, com a coordinador del Grau, ha de queixar-se de les instruccions mal 
donades que obliguen a repetir feina. Continua dient que ahir va parlar amb Amparo Ricós 
i que ara és molt fàcil respondre a una pregunta que va fer fins a quatre vegades i que 
només necessitava una resposta de sí o no. Reitera que això ha portat no només a repetir 
feina innecessària sinó també a un desgast físic, mental i de tot tipus. Finalment demana 
disculpes al Consell “si no estic gaire inspirat, però és com ens sentim alguns dels 
coordinadors de grau i de curs”.   

El director pren la paraula per tancar el Consell dient que estem molt contents que tots 
estiguem bé de salut i esperem que seguisca així. Agraeix al Consell la feina de tots aquests 
mesos. Afegeix que, tot i que sempre fem una “picadeta” per tancar el curs i acomiadar els 
companys que es jubilen, enguany la professora Ana Labarta i el professor Lluís Polanco, 
aquest curs no podrà ser, però que esperem que arribe prompte el moment de poder-ho 
celebrar. I acaba: “passeu un bon estiu i cuideu-vos”.  

 
Sense més temes a tractar, s’alça la sessió a les 13.30 h  del 20 de juliol de 2020. 
 
 
Maria Josep Marín 
Secretària del Departament    Vistiplau 
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       Jesús Jiménez 
       Director del Departament 
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